
OBEC CHORVÁTSKY GROB 
Komisia pre školstvo, kultúru a šport 

 
06.12.2023 / 17:00 
Prítomní členovia:  
Maroš Kemény, Mária Tomanová, Katarína Bálintová, Natália Horváthová, Jaroslav Nguyen a 
Július Mazúch  
 
Neprítomní členovia:   
Veronika Skutková, Zuzana Lukáčová, Zuzana Michnicová (ospravedlnili sa) a  
Ľubomír Paulovič (neospravedlnený) 
 
 
Hosť: zástupcovia obecného úradu: p. Kolčák – prednosta obecného úradu, p. Zátorský za 
ekonomické oddelenie ObÚ,  zástupkyne rodičov z MŠ JA 

1. Otvorenie zasadnutia:  
Privítanie nového člena komisie p. Mazuchu,  
prítomní 6 z 10 členov, komisia je uznášaniaschopná 

 
2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice: 

Zapisovateľ: Mária Tomanová 
Overovateľ: Natália Horváthová a Jaroslav Nguyen 
 

● ZA: 6, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0 
● Návrh schválený 

 
3. Návrh na zmeny a doplnenie programu, schválenie programu: 

Program:  
1. Otvorenie zasadania a kontrola uznášaniaschopnosti 
2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 
3. Návrhy na zmenu a doplnenie bodov programu, schválenie programu 
4. Návrh VZN č. x /2023 o poskytovaní dotácií z rozpočtu obce Chorvátsky Grob 
5. Rozličné 
 
Návrh na doplnenie bodu programu 
- Prehodnotenie kritérií na prijímanie detí do ZŠ Javorová alej 

Program:  
1. Otvorenie zasadania a kontrola uznášaniaschopnosti 
2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 
3. Návrhy na zmenu a doplnenie bodov programu, schválenie programu 
4. Prehodnotenie kritérií na prijímanie detí do ZŠ Javorová alej a ZŠ Školská 
5. Návrh VZN č. x /2023 o poskytovaní dotácií z rozpočtu obce Chorvátsky Grob 
6. Rozličné 
 

● ZA: 6, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0 
● Návrh schválený 



4.   Prehodnotenie kritérií na prijímanie detí do ZŠ Javorová alej a ZŠ Školská 
Predseda komisie privítal zástupkyne rodičov predškolských tried zo ZŠ JA, ktoré  
oboznámili komisiu s informáciami, ktoré im boli odovzdané v októbri na stretnutí 
zástupcov rodičov, a to je otvorenie dvoch prváckych tried na JA, čo je v nepomere 
s tromi triedami MŠ, ktoré navštevujú predškolské deti v tomto školskom roku - rodičia 
predškolských detí sa momentálne nezaujímajú o situáciu a nemajú vedomosť 
o školských obvodoch a so situáciou prerozdelenia podľa kritérií, ktoré im nezaručujú, 
že dieťa navštevujúce MŠ JA bude chodiť do ZŠ JA. Kritéria nie sú dostačujúce a je 
potrebné ich rozšíriť – deti zo súkromných škôlok, deti navštevujúce MŠ JA - ďalším 
kritériom by mohol byť trvalý pobyt, nie však prihlásenie tesne pred nasťahovaním, 
ktorým by sa rodičia mohli preukázať. V tomto smere je potrebná širšia diskusia. 
Kritéria by mali byť jasné a prezentované dlho pred podaním prihlášky a zápisu detí do 
prvej triedy.  V tomto bode v diskusii bolo aj otvorenie kritéria spádových ulíc, ktoré 
pribudli v obci. Otázkou na diskusiu bola aj bezpečná preprava detí, ktoré môžu 
navštevovať školu JA napr. z Hrudiek, kde môžu využiť cyklotrasu, ale patria do obvodu 
ZŠ Školská a pod. Kritérium mať staršieho súrodenca na škole je momentálne rovnako 
podľa zástupkyne rodičov ohrozené napr. dieťa z Triangla už navštevujúce školu na JA 
má mladšieho súrodenca, ktorý však pôjde do prvého ročníka na Školskú. V tejto 
situácii je potrebné zaoberať sa spoločným riešením oslovením oboch riaditeliek ZŠ 
a zriaďovateľa pre nový návrh. Podľa informácií je v obci 142 detí, ktoré budú 
navštevovať prvú triedu v 09/2024, mínus počet detí deti, ktoré nenastúpia do nového 
šk. roka pre odloženú dochádzku, pribudnú však deti s odloženou dochádzkou 
z minulého šk. roka a tiež deti, ktoré sa ešte môžu prisťahovať, možnosť je aj, že 
niektoré z detí budú navštevovať školu mimo miesta bydliska. Podľa informácií sa Rada 
školy pri ZŠ Školská rovnako zaoberá riešením rozdelenia školských obvodov na základe 
platného VZN a Metodickým usmernenie zriaďovateľa s danými kritériami. Prítomné 
zástupkyne rodičov predškolákov a rovnako členovia komisie sa v tejto situácii obrátia 
na riaditeľky oboch škôl a pána prednostu, prítomného na komisii – s potrebou 
včasného riešenia tejto témy, využitia všetky komunikačných kanálov pre to, aby boli 
rodičia včas informovaní o podmienkach prijatia detí do ZŠ a vyhlo sa tak situácii, ktorá 
nastala v minulom školskom roku.  
 
Návrh uznesenia č. 31/2023  
Komisia pre školstvo, kultúru a šport ŽIADA riaditeľov základných škôl v obci o 
informácie:  

− koľko bude otvorených tried prvých ročníkov  

− koľko žiakov v týchto ročníkoch bude maximálne prijatých 

− koľko mladších súrodencov v predškolských triedach v MŠ Javorová alej má 
starších súrodencov, ktorí navštevujú ZŠ Javorová alej  

Komisia pre školstvo, kultúru a šport zároveň opätovne ZDÔRAZŇUJE potrebu 
včasného odkomunikovania témy spádových oblastí základných škôl a kritérií 
prijímania nových žiakov do ZŠ vo vzťahu k verejnosti. 

 

• ZA: 6, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0  

• Návrh schválený  
 
 



5.   Návrh VZN č. x /2023 o poskytovaní dotácií z rozpočtu obce Chorvátsky Grob 
      Predseda komisie oboznámil členov s predmetným návrhom VZN a otvoril diskusiu.   

Členovia komisie sa vyjadrovali v rámci diskusie k jednotlivým bodom:  
- schvaľovanie dotácií dotačnou komisiou zriadenou obcou – doplniť aj komisiu pre 

školstvo, kultúru a šport, 
- forma poskytnutia individuálnej dotácie do 1000 €, dotačná schéma s témou  

výzvy do 8000 € - do VZN presne určiť pomer zdrojov alokovaných na jednotlivé 
formy poskytnutia, 

- doplnenie textu v §4 bod 3 b) že žiadateľ nespáchal úmyselný trestný čin (napr. 
dopravná nehoda a pod.) a v bode 3c) navrhnúť dĺžku v rokoch, za ktorú bude 
žiadateľ posudzovaný do minulosti, 

- doplnenie spôsobu, formy, miesta a času zverejňovania výziev pre včasnú 
informovanosť verejnosti 

- doplnenie náležitosti výzvy o povinnosť ustanovenia odborného garanta projektu 
a zadefinovať ho v §2 napr. v prípade napr. školských projektov, výsadby zelene, 
úpravy verejných priestranstiev a pod., 

- spôsob predkladania žiadosti - akou formou – listinnou alebo elektronicky, 
v akých termínoch, aby nenastalo nevyplnené obdobie projektami resp. 
aktivitami hlavne v prvom kvartáli roka, 

- návrh spoluúčasti vo výške 20 % pri dotačných schémach na celkovom finančnom 
náklade (zodpovedný prístup k projektom) 

- zadefinovanie max. počtu individuálnych dotácii na žiadateľa a následné 
prerokovanie dotačnou komisiou, 

- garantovanie udržateľnosti projektov v individuálnych prípadoch – definovanie 
kontroly v zmluve 

 
Návrh uznesenia č. 32/2023  
Komisia pre školstvo, kultúru a šport ODPORÚČA obecnému zastupiteľstvu prijať VZN 
o poskytovaní dotácií z rozpočtu obce s nasledovnými zmenami:  

1. v §2 písmeno g) do inštitútu “dotačnej komisie” doplniť okrem Komisie pre 
financie, dotácie a sociálne veci aj Komisiu pre školstvo, kultúru a šport  
2. v §8 bod 3 do obsahu výziev na predkladanie o dotáciu doplniť povinnosť 

ustanovenia odborného garanta projektu a zadefinovať ho v §2 
3. v §4 bod 3 b) doplniť text “za úmyselný tresný čin”  
4. v §4 bod 3 c) doplniť text “za posledné 3 roky”  
5. v §8 doplniť spôsob, formu, miesto a čas zverejňovania výziev (definovať 

najmenej koľko dní pred termínom podávania žiadostí budú výzvy zverejnené)  
6. v §6 doplniť ustanovenie definujúce spôsob predkladania žiadostí - 

elektronicky  
7. v §6 doplniť ustanovenie definujúce možnosť predkladania žiadostí počas 

celého roka  
8. v §6 doplniť ustanovenie požadujúce pri dotačných schémach (nie 

individuálnych dotáciách) 20% spoluúčasť žiadateľa na celkových finančných 
nákladoch na projekt  

9. v §9 pri schvaľovaní individuálnych dotácií doplniť “po predchádzajúcom 
prerokovaní v dotačnej komisii” 

 



• ZA: 6, PROTI: 0, ZDRŽAL SA: 0 

• Návrh schválený 
 

6.   Rozličné 
-  
 
Záver: Predseda komisie poďakoval zúčastneným a ukončil zasadnutie komisie 

o 19:00. 
 

 

 

 

 

________________ 

    Maroš Kemény 

    predseda komisie  

 

 

 

Overovatelia: 

 

 

 ________________     _________________ 

    Natália Horváthová           Jaroslav Nguyen 


